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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 3333/20/20/20/2022224444    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Spraw Społecznych    

Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,Rady Gminy Mszana,    w dniu w dniu w dniu w dniu 4 listopada4 listopada4 listopada4 listopada    2024 2024 2024 2024 r.r.r.r.        

 
Obrady rozpoczęto 4 listopada 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono tego samego dnia o godz. 
20.30. 
W posiedzeniu wzięło udział 8 na 9 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Gonsior Piotr - Przewodniczący Komisji 
2. Antończyk Paulina - Wiceprzewodnicząca Komisji 
3. Berger Sebastian - Członek Komisji 
4. Bura Roman - Członek Komisji 
5. Kotula Marek - Członek Komisji 
6. Kruczek Barbara - Członek Komisji 
7. Szotek Wioleta - Członek Komisji 
8. Wita Alojzy – Członek Komisji (od godz. 16.24).  

Nieobecny był Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji. 
Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 6 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Cieślik Marta - Wiceprzewodnicząca Komisji 
3. Bura Roman - Członek Komisji 
4. Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
5. Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
6. Wita Alojzy - Członek Komisji (od godz. 16.24). 

Nieobecny był Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Wzięli w nim udział także 
Radni nie będący członkami komisji, Z-ca Wójta Gminy, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 
kierownicy i pracownicy Urzędu Gminy oraz 2 mieszkańców. Lista obecności gości stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i 
Infrastruktury, Pan Piotr Gonsior. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej 
z komisji są prawomocne oraz powitał radnych i gości. 

Punkt 2. Przedstawienie porz ądku obrad 
Prowadzący zaproponował zmianę do proponowanego porządku obrad poprzez 
przestawienie punktu 3 z 6. W związku z brakiem sprzeciwu zmiana w porządku obrad 
została przyjęta. 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Propozycje stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2025 r. 
4.  Informacja na temat przetargów rozstrzygniętych w bieżącym roku. 
5. Analiza sytuacji finansowej i założenia do budżetu Gminy Mszana na 2025 r. 
6. Analiza infrastruktury drogowej Gminy Mszana – wnioski. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 3. Propozycje stawek podatkowych i opłat loka lnych na 2025 r. 
Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior przedstawiła obwieszczenie Ministra Finansów z dnia 25 
lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 
2025 oraz komunikaty Prezesa GUS dotyczące  w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 
11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2025 (do 
ustalenia podatku rolnego) i w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według 
średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2024 r. (do 
ustalenia podatku leśnego). Radni porównali stawki obowiązujące w Gminie Mszana i 
gminach ościennych, stawki maksymalne i propozycje oraz efekt finansowy podniesienia 
stawek o 3% lub 5%. 
 
Przystąpiono do ustalania stawek podatku od nieruchomości. 
Wnioski i uwagi zgłaszali: 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczera o sposób egzekwowania przez Urząd Gminy podatku 
od budowli w kwocie 2% ich wartości, Skarbnik odpowiedziała: decyzja podatkowa jest 
ustalana na podstawie deklaracji składającego, który oświadcza, jaka jest wartość 
budowli. Radny w tym temacie zwrócił uwagę, że należy rzetelnie weryfikować 
oświadczenie składającego deklarację, Gmina w tym celu powinna powołać biegłego do 
oszacowania wartości budowli takich jak parkingi, płoty itp. Skarbnik odpowiedziała, że 
to przedsiębiorca deklaruje wartość budowli znajdujących się w ewidencji  środków 
trwałych podatnika i ta wartość co do zasady nie może być podważana przez organ 
podatkowy właściwy w sprawach podatku od nieruchomości. W trakcie weryfikacji 
podatnicy udzielają wyjaśnień dotyczących kwoty zadeklarowanej. Wartość dla budowli 
może być różna w zależności, czy budowla została wybudowana przy udziale 
finansowania zewnętrznego czy ze środków własnych i we własnym zakresie.  
Wpływy z tego podatku do budżetu gminy to kwota 19.100 zł od osób fizycznych oraz 
2.161.308 zł od osób prawnych. Stawka 2% jest obligatoryjna, wskazana ustawowo. 

• Przewodniczący Komisji Piotr Gonsior – należy rozważyć opodatkowanie działek 
drogowych, a dochód przeznaczyć na ich wydzielenie i przejęcie na własność Gminy. 
Wysokość stawki do ustalenia. Z-ca Wójta powiedział, że jest to propozycja do 
rozważenia. 

• Na pytania Radnych o modernizację gruntów i związane z tym wzrosty podatków dla 
mieszkańców, Pani Skarbnik odpowiedziała – modernizację ewidencji gruntów i 
budynków przeprowadzało Starostwo Powiatowe. Modernizacja objęła wszystkie gminy 
powiatu i wszędzie wiązała się ze wzrostem podatku do zapłaty, w związku z nowymi 
obmiarami i zmianą klasyfikacji gruntów. Nowe decyzje podatkowe są już wydawane na 
podstawie danych ze zmodernizowanej ewidencji. Referat Finansów opracował już ok. 
1500 nowych decyzji, pozostało jeszcze ok. 1700 podatników. Gmina na 
przeprowadzenie zmian modernizacyjnych ma termin 5 lat, ale planuje się wykonanie 
wszystkich zmian do końca przyszłego roku. Podatki według nowych obmiarów są w 
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każdym przypadku naliczane od wejścia w życie modernizacji, czyli od kwietnia 2023 
roku.  

• Radny Sebastian Berger zawnioskował, aby w związku z faktem, że po modernizacji do 
gminy wpływa więcej środków z podatków, nie podnosić na przyszły rok stawek 
podatkowych, pozostawiając je na tegorocznym poziomie.  

• Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że Gmina Mszana była ostatnią w powiecie gminą, w 
której przeprowadzono modernizację, w związku z czym mieszkańcy najdłużej płacili na 
starych zasadach, bez zwiększeń. W innych gminach, mimo modernizacji, podatki też są 
podnoszone, ponieważ  wydatki bieżące co roku są wyższe, jak również oczekiwania 
mieszkańców do realizacji zadań remontowych i inwestycyjnych są duże. Z dotychczas 
wydanych decyzji po modernizacji łączny wzrost wpływu do budżetu z podatku od 
nieruchomości wyniósł około 300.000 zł. W przyszłym roku w związku ze zmianami 
modernizacji planuje się wzrost podatku od nieruchomości na poziomie około 400.000 zł. 
Należy wziąć pod uwagę, że wszystkie koszty rosną, bez podnoszenia podatków gmina 
nie będzie mieć środków na realizację wielu zadań, których mieszkańcy oczekują. 
Konieczne są środki na drogi, oświetlenie, transport, utrzymanie bieżące obiektów 
publicznych. Niedawno Komisja podjęła decyzję o zwiększeniu środków na  dotacje z 
pożytku publicznego o 15.000 zł. Na wszystkie te wydatki potrzebne są pieniądze. 

• Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że również w przyszłym roku w związku z 
modernizacją wpłynie do budżetu gminy więcej podatków. Jest to już duże obciążenie dla 
mieszkańców. Nie należy zatem zwiększać stawek na 2025 rok. 

• Radna Wioleta Szotek zawnioskowała o wzrost stawek w przyszłym roku o stopień inflacji 
– 2,7%. Pozwoli to uniknąć konieczności dużego podwyższania stawek w kolejnych latach. 

• Radny S. Berger zwrócił uwagę, że zamiast podwyższać podatki, należy myśleć o 
zmniejszaniu kosztów dla gminy, np. poprzez inwestycje w odnawialne źródła energii. 
Zamiast planować budowę tężni, warto inwestować w banki energii, w nowoczesne 
zautomatyzowane oświetlenie. Należy w ogóle zmienić podejście, rezygnować z 
inwestycji, które w przyszłości będą generować wysokie koszty utrzymania. 

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odpowiedział, że Gmina prowadzi wiele działań na rzecz 
ograniczania zużycia energii, a jednocześnie inwestycje poprawiające jakość życia i 
atrakcyjność gminy.  

Wynikła dalsza dyskusja. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w przyszłym roku będzie niższa stawka podatku rolnego i 
leśnego. Są one ustalane ustawowo. Wpływ z tego tytułu do budżetu gminy w 2025 roku 
będzie o ok. 17.100 zł niższy niż w obecnym. 
Omówiono zasady udziału gminy w podatku od osób fizycznych. Po ich zmianie w bieżącym 
roku do gminy wpłynie więcej środków z podatku PIT i CIT, ale znacznie mniej środków z 
subwencji ogólnej.  
O godz. 16:24 do obrad dołączył Radny Alojzy Wita. 
 
Dalej wnioski zgłaszali: 

• Przewodniczący KBiI Pan Piotr Gonsior zaproponował podniesienie stawki  za grunty 
związane z działalnością gospodarczą, będą to niewielkie zmiany dla małych  firm, a 
przyniesie to skutek finansowy dla Gminy z powodu dużego udziału spółek. Stawka 
maksymalna 1,38 zł - proponowany wzrost byłby o 6 groszy w stosunku do obowiązującej 
1,32 zł. 
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• Radny Krzysztof Rduch – mając na względzie dodatkowe obciążenie mieszkańców 
modernizacją ewidencji gruntów, a jednocześnie chcąc realizować kolejne inwestycje 
zawnioskował o podniesienie podatku o 2%. 

Prowadzący obrady w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 
stawki maksymalnej  za grunty związane z działalnością gospodarczą (1,38 zł). 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 5  

− głosów  „przeciw” – 1  

− „wstrzymujących się” – 0  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 5   

− głosów  „przeciw” – 3  

− „wstrzymujących się” – 0 
Wniosek został przyjęty. 
 
Prowadzący ogłosił 5 minut przerwy. Obrady wznowiono o godz. 16.50.  
Prowadzący obrady przystąpił do głosowań nad kolejnymi wnioskami: 

1. Wniosek o podwyższenie stawki podatku od nieruchomości (z wyłączeniem stawki za 
grunty związane z działalnością gospodarczą) o 2%. 

Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 4  

− głosów  „przeciw” – 2 

− „wstrzymujących się” – 0 
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 1   

− głosów  „przeciw” – 7 

− „wstrzymujących się” – 0  
Komisja odrzuciła wniosek. 
 

2. Wniosek o podwyższenie stawki podatku od nieruchomości (z wyłączeniem stawki za 
grunty związane z działalnością gospodarczą) o 3%. 

Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 1  

− głosów  „przeciw” – 5 

− „wstrzymujących się” – 0 
Komisja odrzuciła wniosek. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 2   

− głosów  „przeciw” – 6 

− „wstrzymujących się” – 0  
Komisja odrzuciła wniosek. 

 
3. Wniosek o pozostawienie stawki podatku od nieruchomości (z wyłączeniem stawki za 

grunty związane z działalnością gospodarczą) na poziomie tegorocznym. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 1  
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− głosów  „przeciw” – 4  

− „wstrzymujących się” – 1  
Komisja odrzuciła wniosek. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 5   

− głosów  „przeciw” – 3  

− „wstrzymujących się” – 0 
Wniosek został przyjęty. 

 

Przystąpiono do ustalenia stawki opłaty od posiadania psa.  
Na pytania Radnych Skarbnik poinformowała, że obecnie wynosi ona 35 zł za jednego psa 
rocznie, właściciel psa jest zobowiązany do jego rejestracji i opłaty rocznej. Ulgi dotyczą 
rolników, osób ze znacznym stopniem niepełnosprawności oraz osób starszych 
prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe. Wpływy z tytułu tej opłaty do budżetu 
wynoszą ok. 15.000 zł rocznie. Natomiast wydatki Gminy na zadania związane z realizacją 
obligatoryjnego Programu opieki nad zwierzętami i zapobiegania bezdomności zwierząt z 
roku na rok są coraz wyższe. W tym roku sięgają już 90.000 zł, do końca roku może to być 
100.000 zł.  
Wnioski zgłaszali: 

• Radna Ilona Mura – o pozostawienie stawki na poziomie 35 zł. Może to zachęcić 
mieszkańców, by zgłaszali swoje pieski.  

Innych wniosków nie było. 
Prowadzący obrady poddał wniosek pod głosowanie. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 6  

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 0  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 8   

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 0 
Wniosek został przyjęty. 
 

Przystąpiono do ustalenia stawki opłaty targowej. Obecnie wynosi ona 20 zł za metr bieżący 
stoiska i jest pobierana w czasie odpustów przez wyznaczonych inkasentów - sołtysów. 
Wynikła dyskusja w sprawie trudności, jakie sołtysi mają przy pobieraniu opłaty i o to, kto 
może być inkasentem.  
Wnioski zgłaszali: 

• Radna Ilona Mura – przedsiębiorcy handlujący na odpustach narzekają na wysokość 
opłat, jeśli mają dużą powierzchnię stoisk. Nie należy podnosić stawki opłaty.  

• Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior – o przyjęcie regulaminu pobierania opłat w miejscu 
targowym, którego prowadzący handel będą musieli przestrzegać, jeśli chcą prowadzić w 
tym miejscu handel. Regulamin, będący prawem miejscowym, będzie chronił sołtysów i 
pomagał im w sytuacjach, gdy handlujący na odpustach nie chcą uiszczać opłaty.  

• Radny Alojzy Wita – o zmianę zapisu w uchwale, tak, by opłatę targową mogły pobierać 
kluby sportowe lub członkowie ochotniczych straży pożarnych. Środki z inkaso mogłyby 
wykorzystać na działalność statutową. Sekretarz Gminy wyjaśniła, że na inkasentów są 
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powołani sołtysi i nie ma możliwości, by opłatę pobierały te organizacje. W związku z tym 
Radny Wita zawnioskował, aby nie pobierać opłaty targowej. 

Prowadzący obrady przystąpił do głosowania nad wnioskami. 
1. Wniosek o pozostawienie stawki opłaty targowej w kwocie 20 zł za mb. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 5 

− głosów  „przeciw” – 1  

− „wstrzymujących się” – 0  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 7   

− głosów  „przeciw” – 1  

− „wstrzymujących się” – 0 
Wniosek został przyjęty. 

 

2. Wniosek o stworzenie Regulaminu ws. miejsc targowych. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 5  

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 7   

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1 
Wniosek został przyjęty. 
 

Przystąpiono do ustalenia stawek podatku od środków transportu. Radni zapoznali się z 
Obwieszczeniem Ministra Finansów w sprawie stawek minimalnych podatku od środków 
transportowych obowiązujących w 2025 r., porównali stawki obowiązujące w Gminie 
Mszana i gminach ościennych.  
Wnioski zgłaszali: 

• Radny Sebastian Berger – tam, gdzie stawki są wyższe niż w innych gminach, pozostawić 
je na obecnym poziomie, tam gdzie są wyraźnie niższe, podnieść zgodnie z propozycją o 
3%. Dotyczy to samochodów ciężarowych o masie 12-13 t, 13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. 

• Radny Alojzy Wita – o podniesienie w tej kategorii stawki o 2%, w pozostałych bez zmian. 
 
Prowadzący obrady przystąpił do głosowania nad wnioskiem dalej idącym. 
Wniosek o podniesienie stawki podatku o 3% dla samochodów ciężarowych o masie 12-13 t, 
13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. oraz pozostawienie pozostałych stawek na tegorocznym 
poziomie. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 5  

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 Radnych.  

− głosów „za” – 7   
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− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1 
Wniosek został przyjęty. 

 
Podsumowanie: 
Stanowiska Komisji w sprawie opłaty od posiadania psa 

KSS: Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki na poziomie 35 zł. 
KBiI: Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki na poziomie 35 zł. 
 

Stanowiska Komisji w sprawie opłaty targowej 

KSS: Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki opłaty targowej w kwocie 20 zł za mb. 
Komisja wnioskuje o stworzenie Regulaminu ws. miejsc targowych. 
KBiI: Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki opłaty targowej w kwocie 20 zł za mb. 
Komisja wnioskuje o stworzenie Regulaminu ws. miejsc targowych. 
 

Stanowiska Komisji w sprawie podatku od środków transportu 

KSS: Komisja wnioskuje o podniesienie stawki podatku o 3% dla samochodów ciężarowych o 
masie 12-13 t, 13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. oraz pozostawienie pozostałych stawek na 
tegorocznym poziomie. 
KBiI: Komisja wnioskuje o podniesienie stawki podatku o 3% dla samochodów ciężarowych o 
masie 12-13 t, 13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. oraz pozostawienie pozostałych stawek na 
tegorocznym poziomie. 
 
Stanowiska Komisji w sprawie podatku od nieruchomości 

KSS: Komisja wnioskuje o wprowadzenie stawki maksymalnej za grunty związane z 
działalnością gospodarczą (1,38 zł). 
Komisja wnioskuje o podwyższenie pozostałych stawek podatku od nieruchomości o 2%. 
KBiI: Komisja wnioskuje o wprowadzenie stawki maksymalnej za grunty związane z 
działalnością gospodarczą (1,38 zł). 
Komisja wnioskuje o pozostawienie pozostałych stawek podatku od nieruchomości na 
poziomie tegorocznym. 
 
W związku z odmiennymi opiniami Komisji w sprawie podatku od nieruchomości, na 
zakończenie posiedzenia przeprowadzono głosowanie w sprawie wniosku o przygotowanie 
na sesję uchwały ze stawką podatku od nieruchomości o 2% wyższą niż w roku bieżącym a 
stawkę za grunty związane z działalnością gospodarczą w wysokości 1,38 zł. W przypadku 
przegłosowania na sesji pozostawienia stawek na obecnym poziomie, poprawka taka może 
być wprowadzona bez konieczności ponownego konsultowania projektu uchwały, jako 
bardziej korzystna dla mieszkańców. 
Wniosek został poddany pod głosowanie przez obecnych na sali Radnych. Głosowało 10 
Radnych. Było 9 głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się”, bez głosów „przeciw”. 

Pkt. 4. Informacja na temat przetargów 
Informację na temat przetargów rozstrzygniętych w bieżącym roku przedstawił Kierownik 
Referatu PI, Pan Marek Małek. 
Wykaz postępowań przetargowych, rejestr zamówień publicznych i wykaz umów zawartych 
w wyniku postępowań przetargowych w 2024 roku stanowią załączniki nr 4 – 6 do protokołu. 
Nie było wniosków Komisji. 
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Pkt. 5. Sytuacja finansowa i zało żenia do bud żetu na 2025 r. 
Sytuację finansową i założenia do budżetu Gminy Mszana na 2025 r. przedstawiła Skarbnik, 
Pani Małgorzata Gąsior. Założenia i wytyczne do projektu uchwały budżetowej Gminy 
Mszana na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej reguluje Zarządzenie Nr 
AEI.0050.151.2024 Wójta Gminy Mszana z dn. 13 sierpnia 2024 r.  
Tryb prac nad projektem uchwały budżetowej reguluje Uchwała Nr XLI/40/2014 Rady Gminy 
Mszana z dnia 27 czerwca 2014 r. 
Skarbnik poinformowała, że do dnia 15 listopada Wójt jest zobowiązany przedstawić projekt 
budżetu Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Do 22 listopada przekazuje 
informację o kwotach ujętych w projekcie budżetu jednostkom organizacyjnym gminy. 
Uchwała budżetowa musi zostać podjęta do końca bieżącego roku. W przypadku, gdyby do 
tego nie doszło, do końca stycznia można działać na projekcie budżetu. Jeśli nadal nie 
zostałby uchwalony, budżet dla gminy uchwala RIO. 
 
Uzgodniono, że wspólne posiedzenie komisji w sprawie projektu budżetu odbędzie się w 
dniu 18 listopada. 

Pkt. 6. Analiza infrastruktury drogowej Gminy Mszan a - wnioski 
Zgodnie z ustaleniami na wcześniejszych posiedzeniach Komisji Budżetu i Infrastruktury, po 
zapoznaniu się z siecią dróg w gminie i stanem ich własności, Radni przedstawili wnioski 
dotyczące infrastruktury drogowej. 

• Radny Alojzy Wita: 

− odwodnienie odnogi ul. Wolności w kierunku posesji Ostrzołek w Połomi 

− zarezerwowanie środków w budżecie na podziały geodezyjne na odnogach ul. 
Wolności w Połomi zgodnie z protokołem z wizji lokalnej 

− remonty odnóg ul. Wolności w Połomi w kierunku p. Brzoza i inne 

− remonty odnóg ul. Centralnej w Połomi w kierunku p. Florek, Koźlik i inne 

− remont nawierzchni i budowa chodnika na ul. Wolności w Połomi od ronda w 
Mszanie do granicy ze Świerklanami 

− remont nawierzchni i budowa chodnika, przejścia dla pieszych na ul. Podgórnej w 
Połomi 

− remont nawierzchni odnogi ul. 1 Maja do posesji p. Maziarz 

• Radna Paulina Antończyk: 

− załatanie dziury na wjeździe w odnogę ul. Centralnej koło piekarni Borgiel 

• Radna Ilona Mura: 

− remont nawierzchni i odwodnienie odcinka ul. Ks. Styry nr 1 – 6 

− remont nawierzchni odnogi ul. Ks. Styry nr 6 – 6b 

− remont nawierzchni odcinka ul. Ks. Tuskera od p. Haśko do nr 19 (wraz z remontem 
zniszczonego przepustu) 

− remont nawierzchni odcinka ul. Spacerowej od p. Antończyk do nr 15 

− remont nawierzchni odcinka ul. Mickiewicza od salek katechetycznych w dół nry 86 - 
70 

− remont nawierzchni bocznej ul. Mickiewicza (dojazd do biblioteki i kościoła) 

− remont nawierzchni odcinka ul. Mickiewicza od nr 114 – 116 (Kochański, Wyputa) 

− remont zapadniętego chodnika na ul. Mickiewicza przy posesji nr 113 

− położenie nakładki asfaltowej na odcinku ul. Ks. Styry do posesji p. Mamcarz 

• Radna Ewa Wawrzyczny: 
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− zebranie i utwardzenie pobocza ul. Moszczeńskiej w celu bezpiecznego przejazdu dla 
rowerzystów zdążających w kierunku Żelaznego Szlaku Rowerowego – odp. Z-cy 
Wójta: to droga powiatowa, w ostatnim czasie zostało tam wykonane czyszczenie 
rowów i zebrano pobocze 

− remont nawierzchni odcinka ul. Mickiewicza od salek katechetycznych do posesji p. 
Kosider 

• Radny Krzysztof Rduch: 

− remont nawierzchni ul. Krótkiej wraz z odnogami, gdzie w ostatnich latach powstało 
ok. 25 nowych domów 

• Radny Roman Bura: 

− remont lub przynajmniej sfrezowanie wybrzuszenia na końcówce ul. Brzozowej – 
odp. Z-cy Wójta: jest to odcinek prywatny 

• Radna Barbara Kruczek: 

− wykonanie drogi z nawierzchnią asfaltową dla odnogi ul. Wodzisławskiej, w pobliżu 
stacji Orlen. Działki przeznaczone pod budowę tej drogi zostały przekazane przez 
mieszkańców na rzecz gminy i obecnie oczekują na realizację inwestycji  

− przejęcie działek zajętych pod drogę  oraz budowa drogi o nawierzchni asfaltowej na 
odnodze ul. Wodzisławskiej w kierunku p. Gonsior.  
Odp. Z-cy Wójta: jest już wniosek o przejęcie tej drogi, mieszkańcy przekażą ją za 
pokrycie kosztów podziału  

− przejęcie i budowa drogi o nawierzchni asfaltowej odnogi ul. Wodzisławskiej od 
posesji Godulla 
Odp. Z- cy Wójta: problem jest brak styczności z drogą nadrzędną, ponieważ 
właściciel pierwszej działki nie wyraża zgody na przekazanie samej działki drogowej 
Gminie. 

• Radny Marek Kotula: 

− o dokończenie prac wynikających z uwag mieszkańców po remoncie ul. Konopnickiej - 
wjazd, schodek do posesji, źródełko – odp. Kierownika PI : 17 października został 
przeprowadzony przegląd gwarancyjny, w którym zawarto wspomniane uwagi. Co do 
źródełka – wykonany drenaż spełnił swoje zadanie, jakim było osuszenie nawierzchni 
drogi, na której wcześniej pojawiały się stale wysięki wody. Jednak po wykonaniu 
drenażu, w źródełku jest znacznie mniej wody. Trwa szukanie rozwiązania tego 
problemu.  

• Radny Piotr Gonsior: 

− wzmocnienie nawierzchni lub sfrezowanie i położenie nowej na skrzyżowaniu na 
wyremontowanym odcinku ciągu komunikacyjnego oraz poprawa porowatości 
nawierzchni na kilku odcinkach ul. Kopernika i Konopnickiej – odp. Kierownika PI: 
obecnie zostaną wykonane prace wpisane do protokołu przeglądu gwarancyjnego, na 
wiosnę zostaną ocenione efekty tych działań. 

• Radny Sebastian Berger: 

− nowa nakładka asfaltowa na łączniku ul. Centralnej ze Szkolną za Vivą do góry nry 
110-134 

− poprawa nawierzchni remontowanego odcinka ul. Szkolnej w rejonie nr 41 i 43 – był 
wykonany w ubiegłym roku, więc powinna być gwarancja. 

 
Radny A. Wita zakwestionował sens rozpoczętego przez gminę remontu ul. Folwark w 
Połomi za 3.200.000 złotych, wskazując, że mieszkańcy chcą tylko drobnej poprawy stanu 



 10 

ulicy. Zwrócił uwagę, że zrównoważony rozwój sołectw oznacza równy podział środków z 
budżetu na inwestycje we wszystkich sołectwach.  
Odp. Z-cy Wójta – środki na ten remont zostały pozyskane z Funduszu Polski Ład. Nie można 
ich dzielić na inne drogi. 
 
Przewodniczący Komisji przeszedł do podsumowania prac Komisji BiI na etapie analizy 
infrastruktury drogowej do dalszej pracy po sporządzeniu planów ramowych tabelarycznych. 
W celu uporządkowania i doprowadzenia do transparentności  należy:  
Wniosek 1  -  Sporządzić plan ramowy z podziałem na  sołectwa w Gminie Mszana, 
określający stan prawny dróg, zgodności majątkowej oraz  wykazu działek prywatnych 
znajdujących się pod drogami na terenie Gminy Mszana:  
a. działki prywatne pod drogami gminnymi – ulica, numer działki (numer posesji), suma 
działek do przejęcia na danej ulicy i w Sołectwie. 
b. pod drogami będącymi w zarządzie nie wydzielonymi - ulica, numer działki (numer 
posesji), suma działek do przejęcia na danej ulicy. 
c. pod drogami wewnętrznymi ujętymi  w planie zagospodarowania przestrzennego - ulica, 
numer działki (numer posesji), suma działek do przejęcia 
d. drogi nieutwardzone  gminne - ulica, numer działki ( numer posesji), suma działek do 
przejęcia. 
Celem opracowania ma być stworzenie planu wydzielenia działek pod drogami na lata 2025 -
2029 i stwierdzenie możliwości prawnych ich przejęcia. 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 3  

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 3  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 Radnych.  

− głosów „za” – 6   

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1 
Wniosek został przyjęty. 

 
Wniosek 2  - Sporządzić plan ramowy dróg w celu określenia – budowy, długości odcinka 
(ulicy), daty remontu, gwarancji, poniesionych nakładów dla danej drogi lub odcinka przy 
zachowaniu informacji o przebiegu remontu (nakładka na istniejącej podbudowie, remont w 
istniejącym śladzie z wymianą podbudowy, przebudowa drogi lub inne rozwiązanie). 
Celem opracowania ma być stworzenie planu remontów na lata 2025 – 2029, stwierdzenie 
możliwości finansowania z budżetu Gminy, konieczność pozyskania środków zewnętrznych, 
przypuszczalny koszt. 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 Radnych.  

− głosów „za” – 3  

− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 3  
Wniosek został przyjęty. 
Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 7 Radnych.  

− głosów „za” – 6   
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− głosów  „przeciw” – 0  

− „wstrzymujących się” – 1 
Wniosek został przyjęty. 

 

W związku z obszernością wskazanych do przygotowania dokumentów uzgodniono, że 
termin sporządzenia wykazów przez pracowników Urzędu Gminy zostanie podany po 
przeanalizowaniu na kolejnym posiedzeniu Komisji. 

Pkt. 7. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących Radni zapoznali się z zapytaniami do przetargu na wywóz odpadów 
komunalnych w 2025 roku, które wpłynęły od jednej z firm. Insp. Iwona Cofalik zapoznała 
Radnych z projektem odpowiedzi, które zostały przygotowane na te zapytania.  
Nie było uwag. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał wnioski, jakie zostały mu przekazane: 

− wnioski Radnego Łucjana Marek w sprawie odnogi ul. Folwark i przejęcia odnogi 
ul. Centralnej, 

− wnioski Radnej Barbary Kruczek o zabezpieczenie środków na budowę 
oświetlenia ul. Ładnej oraz o przejęcie dróg w zarządzie, 

− wnioski Mieszkanki Pani Moniki Mrozek w sprawie gimnastyki korekcyjnej, 

− wniosek Mieszkańca Pana Mariusza Mizia o wyjaśnienie zasadności prac 
remontowych na odcinku ul. Mickiewicza, 

− pismo Radnego Alojzego Wita dot. komisji do spraw podziału środków z 
frekwencji wyborczej dla OSP i stanu drogi wojewódzkiej w Połomi.  

Większość tych wniosków to wnioski budżetowe. Ich rozpatrywanie zaplanowano na 
kolejnym wspólnym posiedzeniu Komisji, poświęconym projektowi budżetu. 
 
Dalej głos zabierali: 

• Z-ca Wójta i Kierownik PI poinformowali, że na inwestycji budowy boiska przy szkole w 
Połomi nastąpi konieczność prac dodatkowych w związku z niestabilnym gruntem – 
pogłębienie wykopów i wymiana gruntu, co będzie się wiązało ze wzrostem kosztów. 

• Radny Alojzy Wita zwrócił uwagę na konieczność wykonania drenażu części boiska 
sportowego od strony piekarni, gdyż jest często zalewane. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 8. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 20.30, Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior zamknął 
wspólne posiedzenie Komisji. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Piotr Gonsior 
 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
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Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 

 

Wnioski Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia w dn. 4.11.2024 

 

1. Wnioski dot. stawek podatkowych na 2025 rok: 

− w sprawie opłaty od posiadania psa 

Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki na poziomie 35 zł. 

− w sprawie opłaty targowej 

Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki opłaty targowej w kwocie 20 zł za mb. 
Komisja wnioskuje o stworzenie Regulaminu ws. miejsc targowych. 

− w sprawie podatku od środków transportu 

Komisja wnioskuje o podniesienie stawki podatku o 3% dla samochodów ciężarowych o 
masie 12-13 t, 13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. oraz pozostawienie pozostałych stawek na 
tegorocznym poziomie. 

− w sprawie podatku od nieruchomości 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie stawki maksymalnej za grunty związane z działalnością 
gospodarczą (1,38 zł). 
Komisja wnioskuje o pozostawienie pozostałych stawek podatku od nieruchomości na 
poziomie tegorocznym. 
 

2. Wniosek o sporządzenie przez Wójta Gminy planu ramowego z podziałem na sołectwa w 
Gminie Mszana, określającego stan prawny dróg, zgodności majątkowej oraz wykazu działek 
prywatnych znajdujących się pod drogami na terenie Gminy Mszana. 
Celem opracowania ma być stworzenie planu wydzielenia działek pod drogami na lata 2025 -
2029 i stwierdzenie możliwości prawnych ich przejęcia. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 Radnych. Było 6 głosów „za”, 0  
„przeciw”, przy 1 „wstrzymującym się”. 
 
3. Wniosek o sporządzenie przez Wójta Gminy planu ramowego dróg. 
Celem opracowania ma być stworzenie planu remontów na lata 2025 – 2029, stwierdzenie 
możliwości finansowania z budżetu Gminy, konieczność pozyskania środków zewnętrznych, 
przypuszczalny koszt. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 Radnych. Było 6 głosów „za”, 0  
„przeciw”, przy 1 „wstrzymującym się”. 
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Wnioski Komisji Spraw Społecznych z posiedzenia w dn. 4.11.2024 

 

1. Wnioski dot. stawek podatkowych na 2025 rok: 

− w sprawie opłaty od posiadania psa 

Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki na poziomie 35 zł. 

− w sprawie opłaty targowej 

Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki opłaty targowej w kwocie 20 zł za mb. 
Komisja wnioskuje o stworzenie Regulaminu ws. miejsc targowych. 

− w sprawie podatku od środków transportu 

Komisja wnioskuje o podniesienie stawki podatku o 3% dla samochodów ciężarowych o 
masie 12-13 t, 13-14 t, 14-15 t i powyżej 15 t. oraz pozostawienie pozostałych stawek na 
tegorocznym poziomie. 

− w sprawie podatku od nieruchomości 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie stawki maksymalnej za grunty związane z działalnością 
gospodarczą (1,38 zł). 
Komisja wnioskuje o podwyższenie pozostałych stawek podatku od nieruchomości o 2%. 
 

2. Wniosek o sporządzenie przez Wójta Gminy planu ramowego z podziałem na sołectwa w 
Gminie Mszana, określającego stan prawny dróg, zgodności majątkowej oraz wykazu działek 
prywatnych znajdujących się pod drogami na terenie Gminy Mszana. 
Celem opracowania ma być stworzenie planu wydzielenia działek pod drogami na lata 2025 -
2029 i stwierdzenie możliwości prawnych ich przejęcia. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 6 Radnych. Były 3 głosy „za”, 0  
„przeciw”, przy 3 „wstrzymujących się”. 
 
3. Wniosek o sporządzenie przez Wójta Gminy planu ramowego dróg. 
Celem opracowania ma być stworzenie planu remontów na lata 2025 – 2029, stwierdzenie 
możliwości finansowania z budżetu Gminy, konieczność pozyskania środków zewnętrznych, 
przypuszczalny koszt. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 6 Radnych. Były 3 głosy „za”, 0  
„przeciw”, przy 3 „wstrzymujących się”. 
 


